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1. Meddelelser  
 
 
Formand: 
 
Ledelse: 
 
 

 
 
 
ingen 
 

• Præsentation ny afdelingsleder Morten Amstrup 

• Kort status af fagfordeling og skoleårets 
planlægning. Der er kommet to opsigelser. Vi har 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Elever: 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
Kl. 17.00 – 17.30 
30. min. 
Orientering v. alle 

fået besat 3 ud af 4 stillinger. Der er 
ansættelsessamtaler d. 25. maj.  

• Sidste skoledag. Forløb rigtig godt, med flagalle , 
musik, underholdning m.m. Dog er der kommet en 
enkelt klage over en frossen karamel. 
Karamellerne bliver indleveret i intakt emballage 
senest dagen før på kontoret og først udleveret 
igen på selve dagen umiddelbart før der skal 
kastes med karameller. Afdelingsleder for 6.-9. er 
med hele tiden. Dette skulle gerne eliminere 
muligheder for at kaste med frosne eller 
hjemmelavede karameller. 

• Budget 2023 og besparelser: Dette har betydning 
for blandt andet: mælk, mad og pedelressource. 
Fra 1. jan. 2024 har skolen kun 1 pedel i stedet for 
2. pr. 1. august er der ingen der kan udlevere mad 
og mælk til skolens elever som det ser ud lige pt. 
Der er ikke midler til lejrskole er i 2024. Skulle 
økonomien se bedre ud i 2025, vil lejrskole blive 
genovervejet.   

• Høring om klassedannelse, skoledistrikter og 
modtagehold. Der er møde på fredag med 
skolechefen vedr. dette.  

• Store bededag 2024 skal financieres af skolens 
eget budget.   
 

 
Linea takker for et godt samarbejde i elevrådet, samt et 
godt samarbejde med Martin Steno.   
 
Birte: vi glæder os til at samarbejde med Morten, den nye 
afdelingsleder for 0.-5. årgang. Birte siger også mange tak 
for Bettinas indsats som indskolingsleder, i den vakante 
periode.   

2. Godkendelse af dagsorden 
 

Godkendt  

3. Godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt 

4. Trivselstime 
 
 
 
 
Kl. 17.30 – 18.00 
30. min. 
Drøftelse v. Linnea og Bettina 

Oplæg fra Linnea omkring projekt Trivselstime. Et projekt 
der er udarbejdet i fælleselevrådet og et afsæt vi tænker vi 
kan være en del af arbejdet i det kommende skoleår 
omkring elevernes trivsel. 
Betina redegjorde for historikken omkring tilblivelsen af 
trivselstimen. Relationskompetence mellem lærer og 
elever skal/bliver forbedret via trivselstimen. Dette er 
målet.  Linea kom med nogle eksempler på hvordan denne 
time kunne se ud. Der var også bud på hvordan en 
workshop om relationskompetence kunne se ud for 
samtlige lærere.  



Når trivselstimen implementeres fra 0. klasse, vil 
trivselssamtalen også blive nemmere i de store klasser.  
Betina: vi har rammen til dette via de timeløse fag, samt 
den ugentlige lektion ”medborgerskab og dannelse”, så 
derfor er det muligt at igangsætte initiativet allerede fra 
det kommende skoleår. Indsatserne omkring digital 
dannelse, karakterdannelse og demokratisk dannelse vil 
fortsat være en del af arbejdet i trivselstimen sammen 
med klassens grundlov. 
Formanden beretter at trivsel også bliver drøftet i 
formandskabet. Timeforbruget er en time om ugen i alle 
klasser. Høj trivsel er stært forbundet med indlæring. 
Mange bs medlemmer roser tiltaget.  

  



5. Revidering af princip for 
digitale devices  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 18.00 – 19.10 
70. min 
Drøftelse og beslutning v. Bettina og 
Martin   

Det er aftalt en evaluering og revidering af skolens princip 
for brug af digitale devices i indeværende skoleår. Der har 
været udtrykt ønske om fra bestyrelsen at drøfte brugen 
af mobiltelefoner, skærme og andre devices i skolen. 
 
Der er indsamlet data fra eleverne, har pågået drøftelser i 
personalegruppen og ledelsen. Dette vil blive fremlagt på 
mødet som oplæg til fælles drøftelse og beslutning om den 
videre proces. 
 
Der er ligeledes vedhæftet to link fra en forælder som 
ønsker at dette skal tilgå bestyrelsen som information 
inden drøftelse. 
 
https://www.dr.dk/drtv/serie/deadline_7111 
 
https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/?Id=FT-
14408 
 
Målet er at nedsætte en arbejdsgruppe, der skal revidere 
princippet med afsæt i beslutninger på mødet og at det 
nye princip skal godkendes på sidste 
skolebestyrelsesmøde inden sommerferien og være 
gældende fra 1. august 2023. 
 
Drøftelse til punktet:  
Betina: mange forældrehenvendelser der har ønske om at 
skolen bør gå ind og begrænse brugen af mobile devices 
yderligere. Tina:  
Vi har brug for mere styring fra skolen, forældre har brug 
for denne håndsrækning.  
Betina: Mobilen er ikke fællesskabsfremmende, og trivslen 
er udfordret.  
Forældre: Hvor lærer vi eleverne om teknologiforståelse, 
hvis de timeløsefag bliver erstattet med trivselstime?  
Skolen skal have større fokus på at håndhæve de 
eksisterende regler.  
Formanden: Mobning sker også på devices. Mobilen 
skaber også ekskluderende fællesskaber. Vi skal skabe en 
ny kultur en ny vane. Trongårdsskolen starter mobilfri 
skole fra august 2023 i alle klasser.  
Linea: bedre at arbejde med mobilen, i stedet for at 
kæmpe mod mobilen. Eleverne skal være med til at 
bestemme hvis der kommer en ny mobilpolitik, hvis 
Engelsborgskolen skal være mobilfri skole.  
Forælder: Det er ikke et forbud men en ramme.  
Der blev drøftet en glidende årgang, eks. så nuværende 8. 
og 9. klasser, får lov i nuværende form, inden mobilen 
udfases helt.  

https://www.dr.dk/drtv/serie/deadline_7111
https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/?Id=FT-14408
https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/?Id=FT-14408


Betina: Et vitalt argument er at vi vil nærvær og 
fællesskab. Vi skal stadig danne eleverne digitalt og bruge 
teknologien der hvor den giver mening – men vi skal sikre 
at have fokus på fællesskaber, nærvær og relationer i løbet 
af hele skoledagen.  
Forælder: børnene skulle spørges hvad er et godt 
frikvarter uden mobiler. En forælder mener det er et 
forbud, og er imod en mobilfriskole fra 0-9.klasse. 
Linea: Digitalt mobning foregår uden for skolen – derfor er 
dannelse vigtigt fremfor forbud.  Der blev takker for input 
og refleksioner. Der nedsættes en arbejdsgruppe så 
principper kan justeres.  Ledelsen har brug for en retning 
fra forældrene. Processen fortsættes. Arbejdsgruppen er 
på 4 medlemmer. Det nye elevråd skal også tages med i de 
fortsatte drøftelser der måtte komme.    

6. Eventuelt 
 
Kl. 19.10 – 19.20 
10 min v. Kristina 

 

7. Kommende punkter • Rundvisning på skolen 

• Nye principper fx Baune og 
vikardækning 

• Høring skoledistrikter, 
velkomstklasser og skoledistrikter. 

 


